



## **Memorandum**

July 14, 2026

**To:** Provincial / Territorial Sport Organizations (PTSOs)  
Affiliated Clubs

**From:** Barry Petrachenko  
Executive Director

**Copies:** Board of Directors

**Subject:** Pickleball Canada Club Onboarding Guidebook

Over the course of 2026 a Club Onboarding Procedure Development Task Team, consisting of administration leaders from across the country, came together to create the Pickleball Canada Club Onboarding Guidebook.

---

This Guidebook is intended as a tool for both PTSOs and Affiliated Clubs to use during the Onboarding process and it can serve as a reminder of housekeeping and administrative procedures for Affiliated Clubs.

The document outlines key processes, system integration steps, and essential administrative considerations for establishing and operating a community club. The document is designed to support PTSOs and community-based clubs specifically in the non-profit sector as they set out to begin and navigate the onboarding process.

Some of the information within this document includes Insurance Overviews, Resources for clubs, an overview of key governance best practices, and an overall summary of benefits of affiliation.

The Guidebook can be found here:

[Pickleball Canada Club Onboarding Guidebook](#)

It will also be made available on the Resources tab on the Pickleball Canada website.

Any information or questions relating to this document can be directed to [info@pickleballcanada.org](mailto:info@pickleballcanada.org)

---



## **Note de service**

14 juillet 2026

**À :** Organisations sportives provinciales et territoriales (OSTP)  
Clubs affiliés

**De :** Barry Petrachenko  
Directeur exécutif

**Copies :** Conseil d'administration

**Objet :** Guide d'intégration des clubs de Pickleball Canada

Au cours de l'année 2026, un groupe de travail chargé de l'élaboration d'une procédure d'intégration des clubs, composé de responsables administratifs de tout le pays, s'est réuni pour créer le Guide d'intégration des clubs de Pickleball Canada.

Ce guide est destiné à servir d'outil aux organisations de pickleball provinciales et territoriales (OSPT) ainsi qu'aux clubs affiliés tout au long du processus d'intégration ; il peut également servir de rappel des procédures administratives et de gestion courante pour les clubs affiliés.

Ce document présente les processus clés, les étapes d'intégration au système et les considérations administratives essentielles à la création et au fonctionnement d'un club communautaire. Il est conçu pour accompagner les OSPT et les clubs communautaires, en particulier ceux du secteur à but non lucratif, dans le lancement et la gestion du processus d'intégration.

Ce document contient notamment des informations sur les assurances, des ressources destinées aux clubs, un aperçu des meilleures pratiques en matière de gouvernance, ainsi qu'un résumé général des avantages de l'affiliation.

Le guide est disponible ici :

[Guide d'intégration des clubs de Pickleball Canada](#)

Il sera également disponible dans l'onglet « Ressources » du site web de Pickleball Canada.

Pour toute information ou question concernant ce document, veuillez vous adresser à [info@pickleballcanada.org](mailto:info@pickleballcanada.org)